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BRMG.0012.48.2024.KSRiT 
 

PROTOKÓŁ Nr 02-02/2024 
 

Z drugiego posiedzenia Komisji Sportu, Rekreacji i Turystyki Rady Miasta 

Gdańska w IX Kadencji Rady, które odbyło się w dniu 5 czerwca 2024 roku, a 

rozpoczęło o godz. 16:00 w sali Seàna Lestera nr 003 w Nowym Ratuszu przy 

ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 (lista 

członków Komisji) i 2 (lista gości) do protokołu. 
 

Na stan siedmiu członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło sześć osób, 

czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 

Nieobecny radny Karol Rabenda. 
 

Posiedzeniu przewodniczył radny Łukasz Bejm – Przewodniczący Komisji 

Sportu, Rekreacji i Turystyki Rady Miasta Gdańska, który otworzył                

2 posiedzenie Komisji, stwierdził quorum, powitał zebranych, poinformował 

również, że porządek obrad został w terminie regulaminowym wysłany do radnych 

mailowo. Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 

1. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 

objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym spółki Hala Gdańsk-Sopot 

spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku – druk nr 8. 
Przedstawia: Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej, Pani Małgorzata Stasiak – 

Główny Specjalista w Referacie Nadzoru Właścicielskiego w Wydziale Polityki Gospodarczej 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 

objęcia akcji w spółce Międzynarodowe Targi Gdańskie S.A. z siedzibą w Gdańsku – 

druk nr 23. 
Przedstawia: Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej, Pani Anna Nawra – Główny 

Specjalista w Referacie Nadzoru Właścicielskiego w Wydziale Polityki Gospodarczej 
 

3. Omówienie Raportu o stanie Miasta Gdańska za 2023 rok – w zakresie działania 

Komisji. 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie udzielenia 

Prezydentowi Miasta Gdańska wotum zaufania – druk nr 24. 
Przedstawia: Pan Marcin Hrynkiewicz – Kierownik Referatu Badań i Analiz Społeczno-Gospodarczych w 

Wydziale Polityki Gospodarczej 
 

4. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2024 rok – druk nr 21 – w zakresie 

działania Komisji. 
Przedstawia: Pani Agnieszka Trojanowska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
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5. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk 

nr 22 - w zakresie działania Komisji. 
Przedstawia: Pani Agnieszka Trojanowska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
  

6. Informacja o bieżących imprezach sportowych na terenie Miasta Gdańska. 
Przedstawia: Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu, Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor 

Gdańskiego Ośrodka Sportu 
 

7. Przyjęcie planu pracy Komisji do końca 2024 roku.  

8. Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 

Przewodniczący poinformował, że do druków nr 21, 22 i 23 wpłynęły Autopoprawki, a 

następnie wobec braku uwag do zaproponowanego porządku obrad poddał jego 

przyjęcie pod głosowanie.  
 

Głosowanie:  

5 za - jednogłośnie 

PUNKT  - 1 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 

objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym spółki Hala Gdańsk-Sopot 

spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku – druk nr 8. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z IV Sesji Rady Miasta Gdańska            

z 20 czerwca 2024 r. BRMG.0006.147.2024). 
 

Pani Małgorzata Stasiak – Główny Specjalista w Referacie Nadzoru Właścicielskiego 

w Wydziale Polityki Gospodarczej, w imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt 

uchwały. 

Powiedziała: szanowni państwo, zwracam się do państwa z prośbą o opinię do projektu 

uchwały w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale 

zakładowym spółki Hala Gdańsk-Sopot spółka z o.o. w kwocie 800 000 zł. Taką samą 

kwotę dokapitalizuje spółkę miasto Sopot, ponieważ mamy tam 50% udziałów. Po 13 

latach obiekt wymaga nakładów inwestycyjnych, modernizacyjnych, aby nadal być 

konkurencyjnym wobec innych obiektów tego typu w Polsce i na arenie międzynarodowej. 

W tym roku zostaną przeprowadzone inwestycje, instalacja fotowoltaiczna i to będzie 5 

etap, modernizacja trybun mobilnych, modernizacja stropu tunelu zabezpieczenie przed 

przeciekaniem, zakup tablic wyników z certyfikacją na małej i dużej hali, zakup kurtyn 

scenicznych oraz modernizacja systemu do naliczania punktów. Objęcie udziałów w 

podwyższonym kapitale zgodnie z opinią prawną nie stanowi pomocy publicznej. Proszę o 

pozytywną opinię.  
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Przewodniczący Łukasz Bejm podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie przyjęcie i 

pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku nr 8. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   

Komisja Sportu, Rekreacji i Turystyki Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i 

wyjaśnień przekazanych przez Panią Małgorzatę Stasiak – Głównego Specjalistę w 

Referacie Nadzoru Właścicielskiego w Wydziale Polityki Gospodarczej, a następnie 

przystąpiła do głosowania, w wyniku którego jednogłośnie 5 głosami za, przyjęła i 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 8. (Opinia nr 02-02/01-

01/2024) 

PUNKT  - 2 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 

objęcia akcji w spółce Międzynarodowe Targi Gdańskie S.A. z siedzibą w Gdańsku – 

druk nr 23 + Autopoprawka. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z IV Sesji Rady Miasta Gdańska            

z 20 czerwca 2024 r. BRMG.0006.162.2024). 

 

Pani Anna Nawra – Główny Specjalista w Referacie Nadzoru Właścicielskiego w 

Wydziale Polityki Gospodarczej, w imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały 

wraz z Autopoprawką. 

Powiedziała: szanowni państwo radni wnosimy o pozytywną opinię dla druku 23 z 

autopoprawką. Rozdałam państwu już tekst jednolity, żeby było łatwiej się po nim 

poruszać, w nawiązaniu do rok temu przekazanych nieruchomości pod basen we 

Wrzeszczu budowany przy zbiegu ulic Kościuszki i Legionów przekazujemy w tym roku 

dokapitalizowanie w wysokości 8 281 800 zł, a także podejmujemy decyzję o kolejnych 

dokapitalizowaniach w latach 2025-2040 na łączną kwotę 55 718 000 zł. Spółka jest w 

trakcie realizacji, kończą się w tej chwili prace projektowe, teren już został 

uporządkowany, ogrodzony, wybudowane zostały zgodnie z harmonogramem boiska i 

place zabaw przy szkole podstawowej zgodnie z umowami. Spółka już 

najprawdopodobniej w sierpniu uzyska pozwolenie na budowę i wtedy już ruszą właściwe 

prace. Bardzo proszę o pozytywną opinię. Dziękuję.     

 

Przewodniczący Łukasz Bejm podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie otworzył dyskusję i zapytał na czym polega Autopoprawka.  
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Pani Anna Nawra – Główny Specjalista w Referacie Nadzoru Właścicielskiego w 

Wydziale Polityki Gospodarczej 

Autopoprawka polega na tym, że w tym roku zwiększamy dokapitalizowanie, zabieramy z 

przyszłego roku 3 mln zł z kawałkiem i przenosimy na ten rok.  

 

Radny Karol Ważny – członek Komisji 

Chciałem zapytać o model finansowania, rozumiem, że jest dokapitalizowanie, ale sama 

spółka z kredytu będzie to finansować w wysokości rocznych rat? Jak to wygląda jeżeli 

chodzi o samo finansowanie procesu budowy?    

 

Pani Anna Nawra – Główny Specjalista w Referacie Nadzoru Właścicielskiego w 

Wydziale Polityki Gospodarczej 

My przekazujemy środki na budowę części basenowej dlatego, że cały obiekt będzie się 

składał z części basenowej i części komercyjnej, a część komercyjną już spółka będzie 

finansowała sama łącznie z obsługą kredytu, odsetek.   

 

Radny Karol Ważny – członek Komisji 

A jeżeli o operowanie samym basenem to też MTG będzie się tym zajmować? 

 

Pani Anna Nawra – Główny Specjalista w Referacie Nadzoru Właścicielskiego w 

Wydziale Polityki Gospodarczej 

Nie. Jest już wybrany operator. To jest Pływak. To jest ten sam operator co jest na 

Azaliowej.  

 

Radny Karol Ważny – członek Komisji 

Dziękuję.  

 

Radny Łukasz Świacki – Wiceprzewodniczący Komisji 

Rozumiem, że przedmiotem tutaj naszego opiniowania jest dokapitalizowanie 

przedsięwzięcia, a nie sama merytoryka, natomiast jak rozumiem proces inwestycyjny jest 

w blokach startowych, więc koncepcja funkcjonalna już też jest zaklepana i rozumiem nie 

podlega żadnym modyfikacjom?  

 

Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 

Tak jest.  

 

Radny Łukasz Świacki – Wiceprzewodniczący Komisji 

Chciałem zapytać czy przy przygotowaniu tej koncepcji rozważane było utworzenie 

basenu pełnowymiarowego 80-metrowego?  



 

 

 

5 

 

 

 

Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 

Oczywiście, że było rozważane, natomiast z góry wiemy, że miasto nie stać na utrzymanie 

takiego basenu, bo my też będziemy musieli dopłacać, ponieważ działalność basenowa 

jest niedochodowa. Czyli ona nie będzie generowała zysku, czyli w związku z powyższym 

trzeba się liczyć z kosztami, które będziemy musieli dodatkowo jeszcze jako gmina 

ponosić.  

 

Pani Anna Nawra – Główny Specjalista w Referacie Nadzoru Właścicielskiego w 

Wydziale Polityki Gospodarczej 

Wykupywać pasmo szkolne siłą rzeczy.  

 

Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 

Na pewno się tam będzie odbywało za pośrednictwem pasma szkolnego dofinansowanie, 

natomiast będą dwie niecki 25-metrowe. W związku z powyższym takie są wymiary.  

 

Radny Łukasz Świacki – Wiceprzewodniczący Komisji 

W momencie, w którym pojawia się idea tworzenia tego centrum, którego tutaj ważnym 

elementem jest basen to jednak pojawia się to pytanie, czy nie mógłby powstać gdzieś w 

Gdańsku pełnowymiarowy basen, na którym cele szkoleniowe nie komercyjne mogłyby 

być realizowane i mogliby się tutaj sportowcy przygotowywać do zawodów? O ile wiem nie 

ma takiego basenu.  

 

Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 

W Gdańsku nie ma, w województwie pomorskim też nie ma. Ale to się z czymś wiąże. To 

są przede wszystkim koszty bieżące, bo inwestycje można jeszcze w jakiś sposób z 

inwestorem prywatnym czy za pośrednictwem kredytów finansować, natomiast koszty 

eksploatacyjne po prostu zabijają wszystkich. To trzeba mieć naprawdę bardzo duże 

obłożenie prywatne, żeby móc taką inwestycję sfinansować.  

 

Radny Łukasz Świacki – Wiceprzewodniczący Komisji 

Albo zdecydować się na prowadzenie obiektu takiego szkoleniowego.  

 

Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 

Ale trzeba mieć z niego dochody. Nie da się utrzymać za darmo takiego basenu. To są 

olbrzymie koszty. To nie jest tylko prąd, to nie jest tylko kadra, ale to jest też całe 

utrzymanie obiektu, podgrzewanie wody, cała chemia, która jest potrzebna do utrzymania 

bezpiecznego pływania przez wszystkich. Nas po prostu na to nie stać. Gminy na to nie 

stać. Tu by musiał Skarb Państwa inwestować.    
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Radny Łukasz Świacki – Wiceprzewodniczący Komisji 

O takim przedsięwzięciu trzeba by było myśleć w przyszłości.  

 

Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 

Ale nie miasto, bo miasta na to nie stać, po prostu fizycznie na to nie stać. Mniejszy 

problem inwestycja, chociaż jest bardzo droga. Koszty eksploatacyjne są nie do 

udźwignięcia. Jeszcze jak był basen na przykład, bo to też był basen prywatny, wszyscy 

myśleli, że miejski, na Wajdeloty. I tam basen był wspierany, że tak powiem, ogrzewaniem 

z browaru, ale jak musisz sam ponieść te koszty nie da się.   

 

Następnie z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod 

głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku     

nr 23 + Autopoprawka. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   

Komisja Sportu, Rekreacji i Turystyki Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i 

wyjaśnień przekazanych przez Panią Annę Nawrę – Głównego Specjalistę w Referacie 

Nadzoru Właścicielskiego w Wydziale Polityki Gospodarczej, a następnie przystąpiła do 

głosowania, w wyniku którego jednogłośnie 6 głosami za, przyjęła i pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 23 + Autopoprawka. (Opinia nr      

02-02/02-02/2024) 

PUNKT  - 3 
 

Omówienie Raportu o stanie Miasta Gdańska za 2023 rok – w zakresie działania 

Komisji.  

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie udzielenia 

Prezydentowi Miasta Gdańska wotum zaufania – druk nr 24.  

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z IV Sesji Rady Miasta Gdańska            

z 20 czerwca 2024 r. BRMG.0006.163.2024). 
 

Pan Marcin Hrynkiewicz – Kierownik Referatu Badań i Analiz Społeczno-

Gospodarczych w Wydziale Polityki Gospodarczej, w imieniu wnioskodawcy 

przedstawił Raport o stanie Miasta Gdańska za 2023 rok w zakresie działania Komisji. 

 

Powiedział: szanowni państwo ode mnie kilka zdań wstępu, następnie koleżanka 

Agnieszka Strzelczyk z referatu opisze dane wydarzenia w 2023 roku największe w 

Gdańsku, następnie pan dyrektor Grzegorz Szczuka powie w zakresie działania tej Komisji. 

Z mojej strony kluczowa rzecz, od której zacznę i też którą mógłbym zakończyć to jest to, 
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że rok jest rekordowy jeżeli chodzi o wszelkie markery społeczne i gospodarcze. Jeżeli 

chodzi o markery gospodarcze to przeładunki rekordowe. Liczba pasażerów w Porcie 

Lotniczym, rekordowa liczba firm, rekordowe zarobki to co też media ostatnio obiegło, z 

drugiej strony łyżka dziegciu rekordowe ceny mieszkań, też jesteśmy na tym samym 

drugim czy trzecim miejscu.  

 

 
Jeżeli chodzi o demografię jako jedno z dwóch miast wciąż się rozwijamy to znaczy 

zyskujemy tych nowych mieszkańców. Mamy obecnie ponad 487 000 osób według GUS-u. 

Dążymy do 500 000 zgodnie ze Strategią. To, gdzie się rozwijamy to też koleżanka powie. 

Wspomnę tylko, że są to oczywiście dzielnice południowe. W tamtym miejscu od wielu, 

wielu lat i to nie wynika jeżeli chodzi o bilans miasta z przyrostu naturalnego, a z migracji. 

Jeżeli chodzi o przyrost naturalny to oczywiście południe Gdańska in plus i to znacznie. 
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Druga strona medalu to są dzielnice takie jak Żabianka, Przymorze Wielkie, Zaspa oraz 

Śródmieście czyli ujemy przyrost naturalny. Można powiedzieć stagnacja i takim 

wyróżnikiem w tym roku Letnica ze względu na inwestycje, które państwo też widzicie, 

tam mamy blisko 40% przyrost liczby mieszkańców i to pewnie będzie trwać jeszcze dalej. 

Jeżeli chodzi o rekordy to też kluczowa rzecz jakość życia, tak z naszego badania jak i z 

badania Komisji Europejskiej, ale o szczegółach też opowie Agnieszka.  

 
Pani Agnieszka Strzelczyk – Starszy Inspektor w Referacie Badań i Analiz Społeczno-

Gospodarczych w Wydziale Polityki Gospodarczej 

Dzień dobry, szanowni państwo przedstawimy parę informacji na temat Raportu miasta. 

Co to w ogóle jest ten nasz Raport? I dlaczego powstaje? Raport jest wymogiem 

ustawowym i reguluje to ustawa o Samorządzie Gminnym. Zostało wprowadzone to w 

2018 roku i stanowi podsumowanie działalności Prezydenta w roku poprzednim. Dla 

Gdańska jest to już 6 Raport przygotowywany w oparciu o tą ustawę. Czemu służy? Przede 

wszystkim podsumowaniu działalności Prezydenta w roku poprzednim. Służy też temu, 

żeby przeprowadzić nad Raportem debatę na sesji Rady Miasta, gdzie mogą zabrać głos 

również mieszkańcy, a to wszystko po to, żeby udzielić wotum zaufania Prezydentowi. 

Nasz Raport składa się z 4 rozdziałów wprowadzających. Są to ogólna charakterystyka 

miasta, mieszkańcy, organizacja zarządzania miastem i budżet. Oraz z 4 rozdziałów 

nawiązujących do obszarów strategicznych zawartych w Strategii miasta i są to Zielone 

Miasto, Wspólne Miasto, Dostępne Miasto i Innowacyjne Miasto. Nawiązują bardzo do 

programów rozwoju Gdańsk 2030, które zostały przyjęte uchwałą w styczniu tego roku. 

Zgodnie z wymogiem ustawowym Raport zawiera również sprawozdania. Tak naprawdę 

te sprawozdania są kluczowe, natomiast Gdańsk idzie dużo dalej i szerzej prezentuje 

informacje o mieście. Załączniki zawierają sprawozdania z realizacji budżetu 
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obywatelskiego, sprawozdanie z realizacji polityk, programów i strategii i sprawozdanie z 

realizacji uchwał podjętych przez Radę Miasta.  

 

 
W 2023 roku Gdańsk stał się największą gminą w Polsce, a to wszystko dlatego, że zmiana 

granic wyniknęła z Rozporządzenia Rady Ministrów, w którym wskazano szczegółowy 

przebieg linii podstawowej morza terytorialnego oddzielającej od morskich wód 

wewnętrznych oraz z wprowadzenia w życie zapisów Konwencji ONZ o prawie morza. W 

związku z tym jesteśmy największą gminą. Mamy 683 km² wraz z terytorium morskim, a 
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terytorium lądowe to jest 258 km². Co więcej, mamy rekordową liczbę mieszkańców. 

Wspomniał Marcin, to jest 487 371 osób.  

 

 
To jest według stanu na koniec ubiegłego roku. Przybyło nas o 1026 osób. Jest to rekord. 

Oprócz tego, że jest to rekord to ta rekordowa liczba osób też wskazuje na systematyczny 

wzrost wskaźnika jakości życia. Prowadzone są w Gdańsku badania jakości życia. 

Prowadzone są co dwa lata. Tutaj jest przerwa między 2018, 2021 trzy, a to wynika z 

covidowej sytuacji wiec badanie nie było realizowane. Niemniej jednak również rekordowy 

2023 r. wskaźnik 3,85 to jest w skali od jednego do pięciu. Co więcej, Gdańsk jest również 

w czołówce europejskich miast pod względem zadowolenia mieszkańców z życia we 

własnym mieście. Wskazuje ten raport na to, że aż 95% gdańszczan jest zadowolonych z 

tego, że mieszkają w swoim mieście. To jest bardzo fajny wynik, wysoki i trzeba się z tego 

cieszyć. 

Co można powiedzieć o mieszkankach i mieszkańcach Gdańska? Największy wzrost 

mieszkańców odnotowały dzielnice południowe Jasień, Orunia Górna, Gdańsk Południe, 

Ujeścisko, Łostowice. W ujęciu procentowym najlepiej prezentuje się Letnica i to ze 

względu na inwestycje deweloperskie, które tam są. Po prostu dzielnica zostaje coraz 

bardziej zamieszkana. Dzielnice południowe odnotowują systematyczny wzrost ludności. 

Istotnym czynnikiem wpływającym właśnie na liczbę ludności jest saldo migracji, które 

wyniosło +1548 osób, a w przeciągu 6-ciu ostatnich lat to jest ponad 10 000. Niemniej 

jednak wzrasta wskaźnik obciążenia demograficznego (na ludność w wieku 

nieprodukcyjnym na 100 osób w wieku produkcyjnym), który w roku 2020 wynosił 65,6, a 

w 2023 roku wyniósł 67,1. Po prostu musimy bardziej popracować. Społeczeństwo się 

starzeje.  
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Pan Marcin Hrynkiewicz – Kierownik Referatu Badań i Analiz Społeczno-

Gospodarczych w Wydziale Polityki Gospodarczej 

Tak, mimo tak dużego napływu mieszkańców. My też wiemy, bo analizujemy piramidę płci 

i wieku i w pewnym momencie nadejdzie taka chwila, że gro osób będzie przechodzić na 

emerytury, będzie gro osób do zaopiekowania się, stąd działania miasta już jak centra 

aktywności lokalnej przewidziane. Te działania też przewidzieliśmy w Strategii, bo 

będziemy się zderzać z tym samym co inne miasta, być może łagodniej.  

 

Radny Łukasz Bejm – Przewodniczący Komisji 

Czy uchodźców z Ukrainy też mamy oszacowanych w tym wszystkim?  

 

Pan Marcin Hrynkiewicz – Kierownik Referatu Badań i Analiz Społeczno-

Gospodarczych w Wydziale Polityki Gospodarczej 

Mamy te szacunki z Unii Metropolii Miast głównie to jest to, aczkolwiek dla nas one nie są 

właściwe. Do tej pory nie ma jednej dobrej metodologii, jedynie co to raport, który mówił 

o kwestii edukacyjnej z tego co pamiętam to ok 3000 dzieci, więc staramy się z różnych 

źródeł aczkolwiek to jest ta kulejąca statystyka w Polsce, gdzie wszędzie po prostu każde 

miasto by chciało Unia Metropolii temu przewodzi, jedynie co to jakaś próba gdzieś na 

granicy statystyki. Bardziej ta statystyka może na województwa, ale ciężej już w miastach. 

Mamy bardzo różne informacje. Mamy na uczelniach. Wiemy ile jest studentów, wiemy ile 

dzieci się uczy, ile korzysta z jakiejś opieki społecznej, ale szacunki zawsze mówiły to samo, 

że między 40 000 a nawet momentami nawet 100 000 nawet ponad 100 000 w 

Trójmieście, ale jaki to jest rozstrzał.    
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Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Nie jesteśmy w stanie określić ile u nas jest Ukraińców?  
 

Pan Marcin Hrynkiewicz – Kierownik Referatu Badań i Analiz Społeczno-

Gospodarczych w Wydziale Polityki Gospodarczej 

Nie, bo nie wiemy, jeżeli ktoś przyjechał na przykład mówimy tutaj o rejestrowanych, czyli 

te osoby, które się zameldowały oczywiście, ale jeżeli miały tymczasowo wydany dowód, 

albo się nie rejestrowały, to nie wiemy, czy następnego dnia były w Berlinie czy w 

Szczecinie.  
 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

A ta liczba ludności 487 000? 
 

Pan Marcin Hrynkiewicz – Kierownik Referatu Badań i Analiz Społeczno-

Gospodarczych w Wydziale Polityki Gospodarczej 

To jest liczba mieszkańców po bilansach, ale bez uchodźców wojennych.  
 

Radny Łukasz Bejm – Przewodniczący Komisji 

Ale to jest na podstawie płacących podatki, zameldowanych?  
 

Pan Marcin Hrynkiewicz – Kierownik Referatu Badań i Analiz Społeczno-

Gospodarczych w Wydziale Polityki Gospodarczej 

To są osoby meldunkowe plus bilanse, czyli migracje ludności, które GUS odnotowuje plus 

więzienia, akademiki, itd., więc tam jest statystyka GUS-owska, która ma jakiś konstrukt, 

według nas kulejący, ale lepsze jest to niż meldunki, które mamy na poziomie 437 000 

mieszkańców, stąd też te nasze akcje zamelduj się, płać PIT, itd. Szukamy jakiś rozwiązań. 

Najbardziej obrazujące to było badanie sprzed trzech lat, które tworzyliśmy. Jest też 

dostępne na stronie i dotyczyło mieszkańców obszaru metropolitalnego bazujące na 

komórkach i wychodziło nam, że w zależności od okresu, w wakacyjnym okresie 

mieszkańców Gdańska było ok 430 000, dlaczego? Dlatego, że wyjeżdżają na urlopy. W 

okresie typowo jesiennym pracowniczym blisko pół miliona, 510 000, a użytkowników, 

czyli ludzie z okolicy, Straszyn, Pruszcz, przyjeżdżający do szpitala, załatwiać sprawy było w 

momencie szczytu nawet 560 000 -580 000 mieszkańców. Jest w razie czego na stronie 

Biura Rozwoju Gdańska jest to podpięte, pełna analiza, można to sprawdzić, tam są 

mieszkańcy, turyści, użytkownicy wg dnia, wg obszarów, można to sobie przeglądać. To 

było takie najbardziej rzetelne, tak czuliśmy po prostu, ale też według pewnych definicji 

określonych przez nas kto to jest mieszkaniec i to też było ciężkie do ujęcia.  
 

Radny Łukasz Bejm – Przewodniczący Komisji 

Dziękuję.  
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Pani Agnieszka Strzelczyk – Starszy Inspektor w Referacie Badań i Analiz Społeczno-

Gospodarczych w Wydziale Polityki Gospodarczej 

O Gdańsku co jeszcze uważamy, że było bardzo spektakularnego, to oczywiście 

rekordowa frekwencja podczas wyborów parlamentarnych. W samym Gdańsku 81,5% i to 

jest efekt też kampanii, która rozpoczęła się w Gdańsku i została zainicjowana przez 

Gdańsk pod hasłem Nie śpij bo cię przegłosują. Kolejną rzeczą, która wymagała naprawdę 

bardzo dużo zaangażowania wielu osób, jednostek miejskich i wielu pracowników to były 

prace na Programami Rozwoju. Te właśnie Programy Rozwoju opracowywane i 

przygotowywane w ubiegłym roku, a efektem ich jest dokument Gdańsk Programy 

Rozwoju 2030, który został przyjęty Uchwałą Rady Miasta w styczniu tego roku i to są 

programy, które mają za zadanie wdrażać strategię zaktualizowaną w 2022 roku, co więcej 

również w efekcie wyborów parlamentarnych też kontynuowano prace, starania o wejście 

w życie ustawy o powołaniu metropolii i znowu w lutym tego roku kolejny raz podjęto 

próby procedowania tej ustawy.     

Jeżeli chodzi o budżet to budżet miasta był realizowany w bardzo trudnych warunkach. To 

wynikało z sytuacji makroekonomicznej i zmian w przepisach typu Polski Ład. 

Średnioroczna inflacja w ubiegłym roku wyniosła 11,4%. Miasto mierzyło się oczywiście ze 

zdecydowanie większymi kosztami i wydatkami towarów i usług. Dodatkowo też wzrosło 

minimalne wynagrodzenie dwukrotnie w ubiegłym roku, bo od stycznia i od lipca. Wzrosły 

też stawki godzinowe dla pracowników. W 2023 roku dochód z tytułu udziału w podatku 

dochodowym od osób fizycznych też był niższy o 170 000 000 zł niż w roku poprzednim. 

Także nasze wydatki kształtowały się na poziomie 4 640 mln zł, dochody na poziomie 

4 369 mln zł i efektem tego jest deficyt w wysokości 271 mln zł.  
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Niemniej jednak od tych ograniczeń w zakresie możliwości dochodowych miasta Gdańsk 

prowadził bardzo odpowiedzialną politykę finansową i to też znalazło swoje 

potwierdzenie właśnie w ocenie przez agencję ratingową o zachowaniu płynności 

finansowej, niezakłóconej obsłudze zobowiązań i zapewnieniu zgodności działań z 

przepisami prawa. W marcu 2023 r. Fitch Rating potwierdził i utrzymał nasze 

długoterminowe ratingi krajowe na poziomie AAA i międzynarodowy na poziomie A- z 

perspektywą stabilną.    
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Pan Grzegorza Szczuka – Koordynator Programu Rozwoju Wspólne Miasto – 

Dyrektor Gdańskiego Centrum Usług Wspólnych 

W zakresie Komisji to kilka faktów i takich wydarzeń, które warto wydaje nam się państwu 

zasygnalizować. Pierwsza rzecz to już to, że na wsparcie dla gdańskich klubów 

prowadzących zajęcia dla młodzieży wydano 7 mln zł i od kilku lat już jest to praktyką, że 

część z tych środków pochodzi z funduszy tzw. kapslowych, ze środków alkoholowych 1,5 

mln zł.  
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W Gdańsku odbyły się międzynarodowe wydarzenia sportowe takie jak Mistrzostwa 

Europy w short tracku, ćwierćfinały i półfinały Mistrzostwa Świata w piłce ręcznej 

mężczyzn, finał drużynowych Mistrzostw Europy na żużlu, finał siatkarskiej Ligi Narodów. 

Top Talent dziewcząt i chłopców, zresztą to jedyny taki program w Polsce, siatkówka 

plażowa i liczne imprezy biegowe, w których w Gdańsk uwzięło udział ponad 15 000 osób. 

Program edukacyjny na żaglowcu Generał Zaruski, który odbył 42 rejsy, w których wzięło 

udział ponad 1000 uczestników. Rozwijane dalej projekty dzielnicowe gry na orientację, 

budowa Multiparku Morena i tym podobnych wydarzeń. Jeśli chodzi o turystykę i czas 

wolny to tu już Marcin wspominał o tym, że rekordowa też liczba turystów ponad 4 mln, 

przekroczyliśmy próg 4 mln osób, z czego 3,1 mln to goście krajów i tutaj też jest 

odnotowywany wzrost.      

 
Radny Łukasz Bejm – Przewodniczący Komisji 

Jak to się ma do ostatniego roku przed pandemią? Mamy takie dane? 

 

Pani Agnieszka Strzelczyk – Starszy Inspektor w Referacie Badań i Analiz Społeczno-

Gospodarczych w Wydziale Polityki Gospodarczej 

10% więcej.  

 

Radny Łukasz Bejm – Przewodniczący Komisji 

Ale to jest rok do roku?  

 

Pani Agnieszka Strzelczyk – Starszy Inspektor w Referacie Badań i Analiz Społeczno-

Gospodarczych w Wydziale Polityki Gospodarczej 

Tak. A sprzed pandemii już pobiliśmy rekord, już wróciliśmy.  
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Pan Marcin Hrynkiewicz – Kierownik Referatu Badań i Analiz Społeczno-

Gospodarczych w Wydziale Polityki Gospodarczej 

Przy czym próbujemy nadrobić w turystach zagranicznych przede wszystkim, krajowi to 

też trzon tak naprawdę i mieliśmy przed pandemią taki moment, że ten stosunek był inny, 

aczkolwiek widać też te statystyki plus 30%, ale to wynika właśnie z tej podstawy, o której 

mówiliśmy.   

 
Pan Grzegorza Szczuka – Koordynator Programu Rozwoju Wspólne Miasto – 

Dyrektor Gdańskiego Centrum Usług Wspólnych 

Kontynuowane były oczywiście duże wydarzenia kulturalne rok roczne, natomiast jeśli 

chodzi o wydarzenia takie bardziej turystyczno-rekreacyjne to oczywiście Jarmark 

Bożonarodzeniowy, który też dostrzeżony został w rankingach europejskich, uznany za 

drugi najlepszy. Jarmark Św. Dominika uznawany za jeden z 10 najciekawszych imprez 

masowych. W ubiegłym roku przyznano nam też tytuł miasta, które będzie organizatorem 

konferencji VeloCity i to jest pierwsze miasto w Polsce i odbyła się inauguracyjna pierwsza 

edycja festiwali Inside Seaside, w którym wzięło udział łącznie ok 12 000 osób. To jest 

zupełnie nowość na kulturalno – rozrywkowej mapie Gdańska i jak widać dalej mamy 

pojemność to znaczy jesteśmy w stanie przyjmować kolejne wydarzenia i projekty, bo 

znajdują się na nie amatorzy. Dziękuję.  

 

Pani Agnieszka Strzelczyk – Starszy Inspektor w Referacie Badań i Analiz Społeczno-

Gospodarczych w Wydziale Polityki Gospodarczej 

Prosimy o pozytywną ocenę Komisji w sprawie uchwały.  
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Przewodniczący Łukasz Bejm podziękował za przedstawienie Raportu, a następnie z uwagi 

na brak głosów w dyskusji podsumowując, że wszystko wygląda rewelacyjnie, poddał pod 

głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku     

nr 24. 

 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   

Komisja Sportu, Rekreacji i Turystyki Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i 

wyjaśnień na temat Raportu o stanie Miasta Gdańska za 2023 rok w zakresie działania 

Komisji przekazanych przez: 

• Pana Marcina Hrynkiewicza – Kierownika Referatu Badań i Analiz Społeczno-

Gospodarczych w Wydziale Polityki Gospodarczej, 

• Pani Agnieszki Strzelczyk – Starszego Inspektora w Referacie Badań i Analiz 

Społeczno-Gospodarczych w Wydziale Polityki Gospodarczej, 

• Pana Grzegorza Szczukę – Koordynatora Programu Rozwoju Wspólne Miasto – 

Dyrektor Gdańskiego Centrum Usług Wspólnych, 

a następnie przystąpiła do głosowania, w wyniku którego jednogłośnie 5 głosami za, 

przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 24. (Opinia nr 

02-02/03-03/2024) 
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PUNKT  - 4 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2024 rok – druk nr 21 + 

Autopoprawka – w zakresie działania Komisji. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z IV Sesji Rady Miasta Gdańska            

z 20 czerwca 2024 r. BRMG.0006.160.2024). 

Pani Agnieszka Trojanowska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków, w 

imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały wraz z Autopoprawką. 

Powiedziała: panie przewodniczący, szanowni państwo do tych dwóch druków wpłynęły 

autopoprawki, także omówię razem z Autopoprawkami.  

Jeśli chodzi o druk dotyczący zmian budżetu jeszcze tegorocznego plan dochodów i 

wydatków zwiększamy przeszło o 65 mln zł, a z zakresu działania Komisji po stronie 

dochodowej wprowadzamy dochody z tytułu otrzymania środków z Unii Europejskiej na 

projekt pod nazwą Obieg plastiku w ocenach. To jest prawie 39 000 zł. Również 

wprowadzamy do budżetu dochody ze środków Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej, 

który przeznaczył w ramach programu Sportowa Polska program rozwoju lokalnej 

infrastruktury sportowej na przebudowę biska piłkarskiego przy Szkole Podstawowej nr 

81 w Gdańsku Osowej 1 022 868 zł. To była strona dochodowa. Jeśli chodzi o plan 

wydatków to w Biurze Prezydenta ds. Sportu zwiększamy ten plan o kwotę 79 276 zł, z 

tego prawie 39 000 na realizację projektu, o którym mówiłam, czyli Obieg plastiku w 

oceanach. Mamy też zwiększenie planu wydatków o 40 298 zł na pokrycie kosztów polisy 

na ubezpieczenia ryzyk komunikacyjnych. Mamy trzy przesunięcia między klasyfikacją 

budżetową środków na wydatki to jest 250 000 zł przesuwamy w ramach klasyfikacji na  

realizację projektu Ecomarinas i jeszcze na projekt Boat man 147 353 zł i przesuwamy 

środki z budżetu, z planu wydatków Wydziału Budżetu Miasta i Podatków do budżetu 

Gdańskiego Ośrodka Sportu w wysokości 164 000 zł z przeznaczeniem na ubezpieczenie 

jachtu żaglowego Generał Zaruski oraz pozostałych jednostek pływających to jest 84 000 

zł i zwiększenia na Zakładowy Fundusz Świadczeń Socjalnych w związku ze wzrostem 

zatrudnienia w GOS 80 000 zł. W Wydziale Polityki Gospodarczej zwiększamy plan 

wydatków na objęcie akcji w Międzynarodowych Targach Gdańskich. Już była wcześniej o 

tym mowa przy uchwale. To jest na budowę kompleksu sportowo-usługowego z 

basenem. W druku uchwały zwiększamy plan Wydziału Polityki Gospodarczej o 4 100 000 

zł, a w Autopoprawce zwiększamy jeszcze o 3 181 800 zł i w Autopoprawce zwiększamy 

jeszcze plan wydatków na zakup wózka do kąpieli morskich i jazdy po plaży dla osób o 

ograniczonej sprawności, który będzie można bezpłatnie wypożyczyć na kąpielisku 

Gdańsk Jelitkowo przy nowej dla siedzibie Ratowników Wodnego Ochotniczego Pogotowia 

Ratunkowego. To jest zwiększenie o 15 000 zł. Dziękuję bardzo i proszę o pozytywne 

zaopiniowanie.     
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Przewodniczący Łukasz Bejm podziękował za przedstawienie projektu uchwały wraz z 

Autopoprawką, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie 

przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku nr 21 + 

Autopoprawka – w zakresie działania Komisji. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   

Komisja Sportu, Rekreacji i Turystyki Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i 

wyjaśnień przekazanych przez Panią Agnieszkę Trojanowską – Dyrektor Wydziału Budżetu 

Miasta i Podatków, a następnie przystąpiła do głosowania, w wyniku którego jednogłośnie 

6 głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 21 

+ Autopoprawka – w zakresie działania Komisji. (Opinia nr 02-02/04-04/2024) 

PUNKT  - 5 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk 

nr 22 + Autopoprawka – w zakresie działania Komisji. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z IV Sesji Rady Miasta Gdańska z 20 

czerwca 2024 r. BRMG.0006.161.2024). 
 

Pani Agnieszka Trojanowska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków, w 

imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały wraz z Autopoprawką. 

Powiedziała: Jeśli chodzi o Wieloletnią Prognozę Finansową to oczywiście dostosowujemy 

do zmian wynikających ze zmiany w budżecie, a jeśli chodzi o wykaz przedsięwzięć to 

również w przedsięwzięciach znajdą odzwierciedlenie zmiany, o których mówiłam 

wcześniej i tak w związku z tym, że MTG będzie realizowało kompleks sportowo-usługowy 

z basenem w Gdańsku Wrzeszczu to rezygnujemy z realizacji przedsięwzięcia pod nazwą 

Budowa basenów dzielnicowych w Gdańsku. Te środki zostaną przesunięte do limitu tego 

zadania majątkowego realizowanego przez MTG. Tutaj mamy jeszcze zwiększenie 

przedsięwzięcia Program budowy i modernizacji boisk. W związku z uzyskaniem 

dofinansowania, o którym mówiłam z Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej to jest 

1 022 868 zł. dodajemy nowe przedsięwzięcie pod nazwą Ecomarinas. Przedsięwzięcie 

będzie realizowane w latach 2024-2027. Całkowita wartość przedsięwzięcia 2 362 000 zł. 

Celem przedsięwzięcia jest poprawa zarządzania zasobami wodnymi w przystaniach 

jachtowych. Dziękuję bardzo. 
 

Przewodniczący Łukasz Bejm podziękował za przedstawienie projektu uchwały wraz z 

Autopoprawką, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddała pod głosowanie 

przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku nr 22 + 

Autopoprawka – w zakresie działania Komisji. 
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USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   

Komisja Sportu, Rekreacji i Turystyki Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i 

wyjaśnień przekazanych przez Panią Agnieszkę Trojanowską – Dyrektor Wydziału Budżetu 

Miasta i Podatków, a następnie przystąpiła do głosowania, w wyniku którego jednogłośnie 

6 głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 22 

+ Autopoprawka – w zakresie działania Komisji. (Opinia nr 02-02/05-05/2024) 

PUNKT  - 6 
 

Informacja o bieżących imprezach sportowych na terenie Miasta Gdańska.  

 
Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 

Dzień dobry, chciałbym przedstawić informacje o imprezach, które w najbliższym czasie 

odbędą się na terenie Miasta Gdańska. Jak widać tych imprez jest bardzo dużo, bardzo 

różnorodnych, więc naprawdę w tym miesiącu czeka nas dużo ciekawych wydarzeń 

sportowych i myślę, że każdy znajdzie coś dla siebie. 8 czerwca finał Akademickich 

Mistrzostw Polski w piłce nożnej kobiet. 8-9 czerwca Puchar Polski w Wioślarstwie 

Morskim. Drugi rok organizujemy w Gdańsku takie zawody. Bardzo młoda dyscyplina w 

Polsce, a od 2028 r. na igrzyskach olimpijskich w Los Angeles będzie dyscypliną, która 

będzie w programie igrzysk olimpijskich. Wystąpią dwie konkurencje wagi lekkiej, które 

teraz na igrzyskach w Paryżu kończą swoją bytność. 8 – 9 czerwca Puchar Mariny. To też u 

nas zawody żeglarskie. 10-16 czerwca Turniej tenisowy ITF W15. To jest na kortach przy 

AWF-ie. 15 czerwca Gdański Spływ Kajakowy. To jest impreza, którą organizuje Biuro 

Prezydenta wraz z GOS-em i z PTTK. W zeszłym roku taki był spływ organizowany wspólnie 
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z Urzędem Marszałkowskim, ale ta impreza odbiła się tak pozytywną reakcją osób, które w 

tym płynęły, że postanowiliśmy zrobić to w tym roku sami, bo jest bardzo duże 

zainteresowanie. 15 czerwca 52 Memoriał Żylewicza to lekkoatletyka. 15-go również 

mistrzostwa Gdańska o Puchar Neptuna zawody w gimnastyce sportowej. 15-16 Lotto 

Triathlon Challenge Gdańsk. To jest ważne, bo dzięki wsparciu pana Prezydenta i posłów i 

pana radnego możemy używać tego członu Lotto. Myślę, że to jest bardzo dobra i ważna 

sprawa. Jeszcze spółka PGE dołożyła się do tej imprezy. Impreza wspólnie organizowana z 

Gdańskim Ośrodkiem Sportu. 16-go Festyn Lechia Talent`s Day. 16-go również Turniej 

Tenisa Stołowego „Dzieci Andrzejowi Grubbie”. 17-18 Motocrossowe Mistrzostwa Świata 

Sidecars. 21-23 Mistrzostwa Europy w Wioślarstwie Morskim. To jest pierwsza tego typu 

impreza tej rangi w Polsce. Cieszę się, że w Gdańsku. Myślę, że uczestnicy będą 

zadowoleni. Miałem okazję brać udział, raczej przyglądać się w innych miastach, 

państwach to wydaje mi się, że nasza infrastruktura jest o wiele fajniejsza, o wiele 

ciekawsze miejsce, bo zawody odbędą się przy molo w Brzeźnie, gdzie molo będzie taką 

naturalnym miejscem o możliwości obserwowania tych zawodów. 21 czerwca do 7 lipca 

Regaty Nord Cup. To na Górkach Zachodnich. 23 czerwiec Memoriał Zenona Plecha – 

turniej w miniżużlu organizowany przez Krystiana Plecha, syna pana Zenona. 23-go GKŻ 

Wybrzeże – Ostrów Wielkopolski mecz I ligi żużla. 24-25 Speedway Camp to również 

impreza na miniżużlu. 29 XC Gdańsk zawody crossowe. 29 GKŻ Wybrzeże Gdańsk będzie 

się ścigało z PSŻ Poznań. 30 czerwca Orlen Junior Cup turniej piłki nożnej. Duża 

różnorodność imprez w tym miesiącu.  

      

Radny Łukasz Bejm – Przewodniczący Komisji 

Panie dyrektorze czy jest szansa, żebyśmy pod koniec miesiąca dostawali coś takiego na 

kolejny miesiąc, takie zestawienie?  

 

Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 

Jasne, tak.  

 

Radny Łukasz Bejm – Przewodniczący Komisji 

Ułatwi nam to wszystko zebrać i chcielibyśmy z tego korzystać. Czy pan dyrektor 

Paszkowski chciałby jeszcze coś dodać?  

 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Pan dyrektor wyczerpał temat. Z imprez, które będzie organizować w najbliższym czasie, 

współorganizowali to te trzy wspomniane w zasadzie. Teraz w najbliższy weekend już 

chyba 17 Puchar Mariny. To są regaty w klasach ORC i Open. To są 2-dniowe zawody 

żeglarskie. Spływ wspomniany planujemy udział 200 osób. Przedwczoraj mieliśmy 

zapisanych na liście 180 osób, także limit prawdopodobnie jest już wyczerpany, ale 
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zapraszamy ewentualnie gdyby ktoś z państwa radnych jeszcze chciał wziąć udział w 

spływie to jak najbardziej. Zapraszamy do kibicowania triathlonistom 15-16, wiem, że pan 

przewodniczący również będzie brał udział. Liczymy na dobry wynik panie 

przewodniczący.  
 

Radny Łukasz Bejm – Przewodniczący Komisji 

Postaram się. Dziękuję bardzo.  

 

Radny Karol Ważny – członek Komisji 

Co do sposobu tworzenia tej listy to ci organizatorzy się po prostu dobiera z tych co się 

zgłaszają, czy to są imprezy współfinansowane przez miasto?   

 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

One są często współfinansowane, ale Biuro Prezydenta ma przegląd tych imprez. Często 

są to imprezy, które miasto Gdańsk promuje, albo współorganizuje, albo jest 

organizatorem jak w przypadku GOS-u, stąd te informacje zebrane z różnych źródeł.  

 

Radny Karol Ważny – członek Komisji 

Dziękuję.   

PUNKT  - 7 
Przyjęcie planu pracy Komisji do końca 2024 roku. 

 

Radny Łukasz Bejm – Przewodniczący Komisji 

Dostali państwo maila od Karola. Zostało to przepracowane wcześniej i to jest nasza 

wspólna propozycja tematów. Nie do końca będzie to plan pracy na 2024 rok z tego co 

państwo widzą, bo jest dosyć obszerny, ale myślę, że moglibyśmy go przyjąć i uznać, że to 

jest plan pracy na całą kadencję, a z tych tematów będziemy sobie wybierać na 

poszczególne posiedzenia Komisji jakieś interesujące nas punkty. Jeżeli państwo radni 

mają jakieś propozycje jakie instytucje, jakie obiekty odwiedzić, czy jakie tematy omówić 

na zbliżających się posiedzeniach Komisji to myślę, że możemy się posiłkować tym planem 

pracy i te punkty po kolei realizować. Czy mają państwo jakieś inne propozycje do tego 

planu pracy, do naszego systemu pracy w najbliższych pięciu latach?   

 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

To jest tak szeroki zakres, że proponuję przyjąć ten plan pracy, a w realizacji nam wyjdzie 

co i kiedy. Osobiście jestem za.  
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Radny Łukasz Bejm – Przewodniczący Komisji 

Czy chcielibyście państwo jeszcze coś uzupełnić?  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Myślę, że jak będzie coś wpadać to na bieżąco będziemy zgłaszać.  

 

Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 

Na bieżąco coś możemy zgłosić.  

 

Radny Łukasz Bejm – Przewodniczący Komisji 

Jasne, natomiast to będzie baza, żebyśmy na posiedzeniach Komisji czegoś się 

dowiadywali, poznawali to środowisko sportu i turystyki w Gdańsku.  

PLAN PRACY NA 2024 ROK 

Komisji Sportu, Rekreacji i Turystyki Rady Miasta Gdańska  
 

1. Zakres działania Komisji Sportu i Turystyki RMG określiła Rada Miasta Gdańska 

uchwałą Nr II/3/24 z dnia 16 maja 2024 roku w sprawie powołania Komisji 

Rewizyjnej, Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji oraz stałych komisji Rady Miasta 

Gdańska, ustalenia zakresów ich działania oraz powołania ich składów osobowych. 
 

2. Posiedzenia Komisji będą się odbywały zazwyczaj w III lub IV środę miesiąca 

(dzień przed sesją Rady Miasta Gdańska), o godz. 16:00 w sali nr 003 Nowego 

Ratusza w Gdańsku przy ul. Wały Jagiellońskie 1. 
 

3. Przewodniczący Komisji, w razie konieczności, może zwołać dodatkowe 

posiedzenie lub odwołać któreś z zaplanowanych. Również na wniosek 

Przewodniczącej Rady Miasta Gdańska, członków Komisji Sportu, Rekreacji i 

Turystyki RMG bądź Prezydenta Miasta Gdańska może zostać zwołane dodatkowe 

posiedzenie.  
 

4. Punktami stałymi posiedzeń Komisji będą: 

• Opiniowanie projektów uchwał Rady Miasta Gdańska skierowanych do Komisji, 

• Informacja o bieżących imprezach sportowych na terenie Miasta Gdańska, 

• Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 

 
DATA POSIEDZENIA 

 

GODZ 
 

SALA 
 

TEMATY 

 
5 czerwca  

 
16:00 

 
003 
Nowy 
Ratusz  

 

1. Omówienie raportu o stanie Miasta Gdańska 
za 2023 rok – w zakresie działania Komisji – 
przy opiniowaniu projektu uchwały RMG w 
sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta 
Gdańska wotum zaufania. 
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28 sierpnia 

 
 
16:00 

 
003 
Nowy 
Ratusz  

 

1. Wnioski Komisji Sportu, Rekreacji i Turystyki 

RMG do projektu budżetu Miasta Gdańska 

na 2025 rok. 

 
 

25 września 
 

 
 

16:00 

 
003 
Nowy 
Ratusz  

  
 

 

 
 

23 października 

 
 

16:00 

 
003 
Nowy 
Ratusz  

 

1. Podsumowanie Jarmarku Św. Dominika. 

2. Przygotowanie Miasta Gdańska do Jarmarku 

Bożonarodzeniowego. 

3. Podsumowanie sezonu turystycznego 2024 r. 

4. MEVO – funkcjonowanie systemu roweru 

metropolitalnego. 

 
27 listopada 

 
16:00 

003 
Nowy 
Ratusz  
 

1. Opiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie 

przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

2. Opiniowanie projektu budżetu Miasta Gdańska 

na rok 2024 – w zakresie działania Komisji. 
 

11 grudnia 
 
16:00 

003 
Nowy 
Ratusz  
 

1. Podsumowanie realizacji zadań zaplanowanych 

w 2023 roku przez Biuro Prezydenta ds. Sportu, 

Gdański Ośrodek Sportu, Gdańską Organizację 

Turystyczną.  

Ponadto Komisja zgłosiła tematy, którymi będzie zajmowała się podczas 5-letniej 

rozpoczętej Kadencji: 

- omówienie Strategii Miasta Gdańska oraz Programów Rozwojowych z punktu widzenia 

programu Wspólne Miasto – priorytet Zdrowie i Sport, 

- omówienie stanu zaawansowania zadań infrastrukturalnych z zakresu kultury fizycznej 

realizowanych przez Miasto Gdańsk (np. kompleks sportowy Gdańsk-Południe, pływalnie, 

boiska, hale sportowe itp.), 

- omówienie współpracy Miasta Gdańska zakresie kultury fizycznej z Ministerstwem 

Sportu i Turystyki, Samorządem Województwa Pomorskiego, innymi jednostkami 

samorządu terytorialnego oraz organizacji samorządowych, 

- omówienie zasad udostępniania obiektów sportowych (w tym szkolnych) stanowiących 

własność Miasta Gdańska oraz spółek Arena Gdańsk, Hala Gdańsk-Sopot, 

- omówienie współpracy Miasta Gdańska z podmiotami zewnętrznymi zarządzającymi 

obiektami sportowymi na terenie Gdańska, w szczególności z uniwersytetami i szkołami 

wyższymi, niesamorządowymi placówkami oświatowymi oraz przedsiębiorcami, 
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- omówienie zasad przyznawania środków dotacyjnych dla klubów sportowych przez 

Miasto Gdańsk, 

- omówienie zasad wspierania klubów sportowych poprzez realizację usług promocyjnych 

na rzecz Miasta Gdańska, 

- omówienie zasad przyznawania przez Miasto Gdańsk stypendiów sportowych, nagród i 

wyróżnień, 

- omówienie kwestii obsługi komunikacyjnej imprez sportowych organizowanych przez 

Gdański Ośrodek Sportu oraz na obiektach zarządzanych przez miejskie spółki Arena 

Gdańsk i Hala Gdańsk-Sopot, 

- omówienie kwestii bezpieczeństwa imprez sportowych organizowanych przez Gdański 

Ośrodek Sportu oraz na obiektach zarządzanych przez miejskie spółki Arena Gdańsk i 

Hala Gdańsk-Sopot (z punktu widzenia ustawy o bezpieczeństwie imprez masowych oraz 

przepisów właściwych związków sportowych), 

- omówienie wyników testów sprawnościowych uzyskanych przez uczniów gdańskich 

placówek oświatowych oraz udziału uczniów gdańskich placówek oświatowych w 

ewidencji „Sportowe Talenty”, 

- organizacja wyjazdowych posiedzeń Komisji, połączonych z wizją lokalną obiektów 

sportowych, 

- sprawozdanie z działalności Gdańskiego Ośrodka Sportu, 

- sprawozdanie z działalności Gdańskiego Zespół Schronisk i Sportu Szkolnego, 

- sprawozdanie z działalności Gdańskiego Ośrodka Promocji Zdrowia i Profilaktyki 

Uzależnień (w zakresie działalności z zakresu profilaktyki prozdrowotnej), 

- sprawozdanie z działalności Hevelianum (w zakresie działalności turystycznej), 

- sprawozdanie z działalności Europejskiego Centrum Solidarności (w zakresie działalności 

turystycznej), 

- sprawozdanie z działalności spółki Arena Gdańsk sp. z o. o., 

- sprawozdanie z działalności spółki Hala Gdańsk-Sopot sp. z o. o., 

- sprawozdanie z działalności spółki Port Lotniczy Gdańsk sp. z o. o. (w zakresie 

działalności turystycznej), 

- sprawozdanie z działalności Gdańskiego Ogrodu Zoologicznego (w zakresie działalności 

turystycznej), 

- spotkanie z Gdańską Organizacją Turystyczną, 

- spotkanie z Gdańską Radą Sportu, 

- spotkania ze szkołami publicznymi o profilu sportowym, 

- spotkania z okręgowymi i ogólnopolskimi polskimi związkami sportowymi z siedzibą w 

Gdańsku, 

- spotkania z wybranymi klubami sportowymi z siedzibą w Gdańsku, w szczególności 

klubami, które korzystają na podstawie użytkowania lub dzierżawy z obiektów sportowych 

na terenie Gdańska (np. GKS Stoczniowiec, Jaguar Gdańsk, Gedania), 
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- spotkania z organizatorami wybranych imprez sportowych organizowanych na terenie 

Gdańska. 
 

Powyższy plan pracy Komisja przyjęła w wyniku przeprowadzonego głosowania, 

jednogłośnie – 6 głosami za. 

 

PUNKT  - 8 
Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 

 

Radny Łukasz Bejm – Przewodniczący Komisji 

Korespondencję mają państwo na mailach wszyscy. Mamy zaproszenie 13 czerwca do 

Szkoły Podstawowej Nr 92, Startowa, także jeżeli ktoś chciałby wziąć udział to zachęcam. 

Zbliżają się też wyczekiwane Dni Hanzy w Gdańsku w przyszłym tygodniu od czwartku do 

niedzieli, myślę, że to też jest dobry czas, żeby od tej turystycznej strony poznać naszych 

partnerów z całej Europy, także zachęcam do udziału w tych wydarzeniach. Czy są jakieś 

wolne wnioski z państwa strony? Nie ma. Dzięki temu, że przepracowaliśmy dzisiaj Raport 

o stanie Miasta Gdańska to nie będziemy musieli się spotykać przed sesją czerwcową 

absolutoryjną, chyba, że coś wyniknie jeszcze, ale wydaje mi się, że nie, więc nasze 

następne spotkanie z uwagi na wakacje będzie dopiero pod koniec sierpnia. Także do 

zobaczenia, dziękuję, zamykam posiedzenie Komisji.   
 

Na tym posiedzenie zakończono – godz. 16:50 

 

 

 

Przewodniczący 

Komisji Sportu, Rekreacji i Turystyki RMG 

 
/-/ Łukasz Bejm 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła: 

Joanna Świeczkowska  


